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همراه با تحلیل خبر

معاونوزیرآموزشوپرورش:

 ۴۲ درصد آموزش های مجازی 
نمره »قابل قبول« گرفتند

گام اول بررسی طرح صیانت 
در مجلس برداشته شد 

 نمایندگان بررسی کننده طرح انتخاب شدند

ورود ۹0 میلیون دُز واکسن کرونا 
به کشور تا آبان ماه

مدیرکلراهوشهرسازیاستانفارس؛

ثبت نام وام کمک ودیعه مسکن 
تا 31 شهریور
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استاندارفارستأکیدکرد؛

چهره شهرها در هفته 
گرامیداشت دفاع مقدس 

تغییر کند
 پروژه های یادمان شهدا با ۷۰ درصد 

پیشرفت فیزیکی تا پایان سال تکمیل شود

شرححالاینروزهای
منوچهراسماعیلیـدوبلورقدیمی

سکوت یک صدای 
ماندگار

عضو کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا:

سیستمدرمانیکشورروییکبندباریکراهمیرود

عضوکمیتهعلمیستادمقابلهباکرونا:

بازگشایی مدارس 
کار اشتباهی

 است
 سیستم درمانی کشور روی یک بند باریک راه می رود

صفحه1

عضو کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا با بیان اینکه ستاد کرونا باید 
نظر کمیته علمی کشور را بپرسد، کفت: باز شدن مدارس کار اشتباهی 
است، اکنون بهترین گزینه ما واکسیناسیون است اما تزریق واکسن در 

پیک موجب شده اثربخشی واکسن ها کم شود.
به گزارش رویداد۲۴ ، شروین شکوهی، رئیس بخش عفونی بیمارستان 
لقمان حکیم و عضو کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا درباره پیامدهای 
بازگشایی مدارس در حالی که واکسیناسیون تکمیل نشده هشدار داد 
تعیین  ولی  است  اشتباهی  کار  مدارس  شدن  باز  من  نظر  به  گفت:  و 
اجرایی  افراد علمی و  نتیجه گیری  و  نظر جمعی  به  مسئله  این  تکلیف 
و  متنوع  باید  جلسات  این  خروجی  دارد.  نیاز  درگیر  وزارتخانه های 
قابل انعطاف باشد و براساس مقتضیات زمان تغییر کند مشخص است که 
شاید دو ماه دیگر تعداد کل بیماران ما ۳ یا ۵ هزار نفر باشد ولی شاید 
یک ماه بعد ۲۰ هزار بیمار داشته باشیم از این رو خروجی قابل انعطاف، 
کاری لازم و درست است ولی یقیناً تدوین چنین قوانینی زمان بر است.
برخی  که  سؤال  این  به  پاسخ  در  عفونی  بیماری های  متخصص  این 
مسئولان در اظهارنظرهای جداگانه ای از احتمال دایر شدن کلاس های 
درس در مهر و آبان خبر می دهند، در مقابل والدین نیز همچنان نگران 
حضور فرزندان خود و خطر افزایش مبتلایان به کرونا هستند، در این 
خصوص چه باید کرد؟ گفت: بچه ها که واکسینه نمی شوند درحالیکه 
ایمنی %۷۰  از  تا ۴۰ درصد جامعه زیر ۱۸ سال هستند. وقتی  بین ۳۰ 
هنوز  ما  است.  جامعه  بزرگسال   %۶۰ از   %۷۰ منظور  می شود  صحبت 
می توان  شود  گفته  روزی  اینکه  مگر  نداریم  بچه ها  برای  واکسنی 
کودکان را با واکسن چینی واکسینه کرد البته همین واکسن به تعداد 
این مسئولانی که در مورد  نیست.  برای بزرگسالان در دسترس  لازم 
آنها صحبت می شود تنها چند روز است که وزیر شده اند و در پست های 

حساسی نبودند که وضعیت را خوب بشناسند.
باید مسئولان وضعیت را به درستی بشناسند

وی با بیان اینکه باید مسئولان وضعیت را به درستی بشناسند و ببینند 
که پیک آخر ما نزدیک به سه ماه طول کشیده است و هنوز تعداد 
باید  کرد:  اظهار  است،  وحشتناک  بستری ها  تعداد  و  میرها  و  مرگ 
متوجه شوند که سیستم بهداشتی و درمانی نابود است و همه خسته و 
داغان هستند و از نظر روحی و جسمی بیمار شده اند. رزیدنت من دیروز 
برای سومین بار کووید گرفته است یکی دیگر از آنها برای هفتمین 
بار کووید گرفته است، هر چیزی حدی دارد، باید همه جوانب را با 
هم ببینند. من فکر می کنم ستاد کرونا باید نظر کمیته علمی کشور را 

بپرسد.
چون ستاد کرونا ستاد اجرایی است و باید نظر علمی از کسانی پرسیده 
شود که علمی هستند. در جایی خواندم که نوشته شده بود بچه ها کرونا 
نمی گیرند چه کسی می گوید بچه ها نمی گیرند بچه ها کرونا می گیرند و 
تنها تفاوتش این است که علایم در بچه ها کمتر است؛ اما بچه ها بیماری 
را به پدر و مادر خود می دهند و به این ترتیب بیماری از این خانه به 

خانه ای دیگر می رود و همینطور منتقل می شود.
ویروس مرتباً در حال تغییر است

وی افزود: با ابتلای تعداد زیادی از کودکان دیدیم که بیمارستان اطفال 
انشااله درست می شود.  پر شد. اینطور نیست که نگاه کنیم و بگوییم 
ایمنی وقتی یک سال و  از نظر  تغییر است و  ویروس مرتباً در حال 

نیم پیش بیماری را گرفته اید دیگر با امروز قابل قیاس نیست. کم کم 
خواهیم دید ویروس های جدید از واکسن هایی که برای ویروس ووهان 
ساخته شده است فرار می کنند. مسئله جوری نیست که آن را تا به این 

حد ساده بگیریم.
بله آموزش حضوری و رخ به رخ با آموزش مجازی قابل مقایسه نیست، 
کنیم.  انتخاب  بدتر  و  بد  بین  باید  ولی  نداریم  بحثی  مسئله  این  در  ما 
نیز  دیگری  کارهای  آن  کنار  در  باید  بکنیم  کاری  است  قرار  اگر 
بگوییم مردم زندگی  اصلی  مقابل کارهای  نمی توانیم در  بدهیم.  انجام 
می خواهند و کار لازم است و در کنار آن به اشتغال دیگری بپردازیم. 
اگر باید چنین کاری را انجام بدهیم باید کارهای درست دیگری در 

کنار آن صورت بگیرد.
سیستم درمانی کشور روی یک بند باریک راه می رود

شکوهی تصریح کرد: چند نفر متخصص اپیدمیولوژیست باید صحبت 
فکر  اجرایی ها خودشان  نباید  بدهند.  مشاوره  اجرایی  افراد  به  و  کنند 
کنند که این کار درست است و انجامش بدهند. این بیماری مشکلی 
بتوان در وزارتخانه  جهانی است و تنها مشکل یک جامعه نیست که 
مسئله را حل کرد. باید تعدادی وزارتخانه با هم تصمیم بگیرند. در همین 
جمع هم باید افراد علمی و نه فقط اجرایی ها حضور پیدا کنند. این ها 
مسائلی در هم تنیده است. این مسائل می طلبد که چند نفر وارد دور هم 

نشسته باشند و در مورد این مسائل صحبت کنند.
نمی شود یک طرف قضیه را گرفت و طرف دیگر را ول کرد همه 
باید با هم باشند. سیستم درمانی کشور روی یک بند باریک راه می رود 
هیچ کسی به مسائل روانی پزشکان و کادر درمان فکر نمی کند. مسائل 
روانی یک نفر اهمیت دارد چرا شاگردان ما مرتباً خودکشی می کنند؟! 
جلسات  هم  با  و  بنشینند  درگیر  وزارتخانه های  در  علمی  افراد  باید 
متعددی داشته باشند اینکه یک وزیر اینجا حرفی بزند و وزیر دیگر در 

جای دیگری چیزی بگوید قابل قبول نیست.
چندین  نیستند  وزارتخانه  دو  یکی  کرونا  درگیر  وزارتخانه های 
نوشته  قابل انعطاف  و  متنوع  قانونی  اینکه  یا  است.  درگیر  وزارتخانه 
شود که براساس مقتضیات تغییر کند. اگر تعداد بیمار اینقدر باشد فوراً 
این برنامه ها را اجرا کنیم و… این کاری کارشناسی و طولانی مدت 

می خواهد و دو سه روزه نمی شود.
ما با مدرسه مخالف نیستیم ما با تجمع مخالفیم

عضو کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا ادامه داد: باید افراد علمی بنشینند 
و نظر بدهند، قطعاً باید بیشترین تعداد از وزارت بهداشت باشد باید از 
میان متخصصین و اپیدمیولوژیست های ما باشند. این ها باید پیش بینی 
کنند و بگویند در دو ماه آینده تعداد بیماران ما از این تعداد به این 
تعداد  این  به  تعداد  این  از  ما  تعداد واکسن های  تعداد خواهد رسید و 

به  را  ایده های کاربردی خود  و  نظرات  هنر و رسانه  فرهنگ،  اهالی 
درگاه css@namafar.ir و یا به نشانی تهران، میدان بهارستان، خیابان 
روابط  مرکز  دوم،  طبقه  اسلامی،  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  کمال الملک، 

عمومی و اطلاع رسانی ارسال کنند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی خواستار ارائه نظرات اهالی فرهنگ، هنر 

و رسانه شد.
وزارت  اطلاع رسانی  و  عمومی  روابط  مرکز  از  نقل  به  ایسنا  گزارش  به 
ارشاد  و  فرهنگ  وزیر  اسماعیلی،  محمدمهدی  اسلامی،  ارشاد  و  فرهنگ 
دیدار  در  انقلاب  معظم  رهبر  فرمایشات  از  بخشی  بر  تأکید  با  اسلامی 
اعضای هیئت دولت سیزدهم با ایشان، مبنی بر اینکه در مسئله فرهنگ 
ارائه  انقلابی دارد خواستار  بازسازی  به یک  نیاز  ساختار فرهنگی کشور 
نظرات اندیشمندان، اهالی فرهنگ، ادب، هنر و رسانه و مدیران باتجربه 

عرصه فرهنگ شد. 
و  راهبردی  نظرات  کرد  درخواست  رسانه  و  هنر  فرهنگ،  اهالی  از  او 
ایده های کاربردی خود را در موضوعات نقد وضع موجود و بیان مبانی 
تحول در ساختار فرهنگی، اصول موازین و محدوده های تحول، الزامات و 

وضعیت  از  خروج  ساختارها،  در  انقلابی  بازسازی  و  تحول  اولویت های 
رهاشدگی و انفعال در حوزه فرهنگ، متناسب سازی ساختارهای فرهنگی 
رسانه ای  فرهنگی،  جدید  ظرفیت های  و  نرم  فناوری های  پیشران های  با 
و  حضور  برای  زمینه سازی  و  فرهنگی  فعالیت های  تسهیل  اجتماعی،  و 
مشارکت حداکثری عناصر و تشکل های مردمی و جهادی در عرصه های 

فرهنگی ارائه دهند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی از اهالی فرهنگ، هنر و رسانه خواست تا 
نظرات و ایده های کاربردی خود را به درگاه css@namafar.ir و یا 
به نشانی تهران، میدان بهارستان، خیابان کمال الملک، وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، طبقه دوم، مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی ارسال کنند.

پس از آن سعید خطیب زاده، سخنگوی وزارت امور خارجه ایران وارد 
به پنجشیر را  اظهارنظری مستقیم، حملات یکشنبه شب  میدان شد و در 
محکوم کرد.او با بیان اینکه اخباری که از پنجشیر می رسد نگران کننده 
است، گفت: »حملات دیشب به اشد وجه محکوم است. شهادت رهبران 
افغانستانی مایه تأسف عمیق است.« و تأکید کرد که دخالت خارجی را در 
دست بررسی داریم.به گفته او، تاریخ افغانستان نشان داده مداخله خارجی 

مستقیم و غیرمستقیم نتیجه ای جز شکست برای نیروی متجاوز نداشته 
و مردم افغانستان مستقل و غیور هستند و تأکید کرد که موضوع پنجشیر 
باید از طریق گفت وگو حل شود. خطیب زاده یادآور شد: هیچ کس نباید 
اجازه دهد این مسیر به برادرکشی ختم شود. طالبان به تعهدات خود پایبند 
باشد. گرسنگی دادن به مردم پنجشیر و قطع آب و برق و ... مایه تأسف 

است.

وزیر ارشاد:

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

نتیجه ای برسند.  به  بنابراین احتمالات در نظر گرفته شود و  می رسد؛ 
نه شدنی  باز می کنم و دیگری بگوید  اینکه یکی بگوید من مدارس را 
نیست، روش صحیحی نیست. به نظر من باز شدن مدارس کار اشتباهی 
است ولی تعیین تکلیف این مسئله به نظر جمعی و نتیجه گیری افراد علمی 

و اجرایی وزارتخانه های درگیر نیاز دارد.
نتیجه ای  به  و  باشند  داشته  متعددی  جلسات  و  بنشینند  هم  با  باید  آن ها 
براساس  و  باشد  قابل انعطاف  و  متنوع  باید  جلسات  این  برسند. خروجی 
مقتضیات زمان تغییر کند مشخص است که شاید دو ماه دیگر تعداد کل 
بیماران ما ۳ یا ۵ هزار نفر باشد ولی شاید یک ماه بعد ۲۰ هزار بیمار داشته 
باشیم از این رو خروجی قابل انعطاف کاری لازم و درست است ولی یقیناً 

تدوین چنین قوانینی زمان بر است.
اگر از ما در کمیته علمی نظر بخواهند سعی خواهیم کرد در حد امکان 
هیچ تجمعی را در هیچ جایی نداشته باشیم. ما با مدرسه مخالف نیستیم ما 
با تجمع مخالفیم. بچه های زیر ۷ و ۸ سال نمی دانند چگونه باید از خود 
مراقبت کنند و با هم بازی می کنند و نمی توان از این وضعیت جلوگیری 

کرد، زیست کودک همین است و این وضعیت غیرقابل اجتناب است.
بیشترین ایمنی واکسن زمانی است که خارج از پیک زده شود

شکوهی در مورد اینکه آیا بچه ها باید واکسینه شوند و باز شدن مدارس 
نفر  چند  شما  بر  و  دور  گفت:  باشد؟  کودکان  واکسیناسیون  به  منوط 
مبتلا  مجدداً  شده اند  واکسینه  که  کسانی  از  نفر  چند  زده اند؟  واکسن 

بیشترین  بدهد.  انجام  زیادی  کار  واکسن  نیست  قرار  پس  شده اند؟ 
ایمنی واکسن زمانی است که خارج از پیک زده شود.

امروز بیشتر کسانی که واکسن زده اند در طی دو ماه گذشته به شکل با 
علامت یا بی علامت بیمار شده اند و این ایمنی، ایمنی درستی نیست و 
حداقل ایمنی طبیعی آن ها دو سه ماهی می ماند. واکسن زمانی ایمنی ایجاد 
می کند که واکسن خوبی زده شود و در تعداد مناسب تزریق شود ولی 
از واکسن های ما طی دو ماه گذشته و در دوران  بالایی  تعداد  متأسفانه 

پیک زده شده است.
بیمار  تعداد  بالا  قرنطینه ای حسابی و سطح  با  است که  این  بهترین کار 
بالا  بسیار  سرعتی  با  ماه  دو  تا  یک  طی  و  بیاوریم؛  پایین  شدت  به  را 
بعد می بینیم که کشور چقدر گل و  باشیم و  واکسیناسیون خوبی داشته 
بلبل می شود ولی می دانید که این اتفاق نمی افتد. در حال حاضر بهترین 
تزریق  اما  نداریم  حرفی  آن  مورد  در  و  است  واکسیناسیون  ما  گزینه 
واکسن در پیک موجب شده اثربخشی واکسن ها کم شود و کار دیگری 

نمی توان کرد.
وی در مورد اینکه تزریق دوز سوم برای کادر درمان شروع نشده است؟ 
اظهار کرد: حتی حرف آن هم مطرح نیست برای دوز سوم بحث علمی 

زیاد است اما هنوز اجرایی نشده است.
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تحلیل این خبر  را در صفحه دو  بخوانید


